
USTANOVLJENA
JE OBČINSKA

KONFERENCA
SVETOV

POTROŠNIKOV

Občinska konferenca SZDL Ljubljana Moste-Polje je pripravila
in 9. junija sklicala ustanovno konferenco potrošnikov v občini. S
formiranjem konference smo naredili korak naprej k realizaciji 43.
člena zvezne ustave, ki zagotavlja pravico in dolžnost sodelovanja
potrošnikov in Jzvajalcev" je na konferenci spregovorila tudi
podpredsednica SO Nika Modic-

Konferenca svetov potrošnikov je najprej sprejela poslovnik o
svojem delovanju. V njem so zapisana najpomembnejša organiza-
cijska načela, na kratko je opredeljena tudi vsebina delovanja. V
nadaljevanju so izvolili za predsednika konference Ernesta Kovšeta
iz KS Moste, 7-članski sekretariat in 4 delegate za mestno konfe-
renco potrošnikov.

V razpravi ob sprejemu programa dela konference so se delegati
močno razgovorili. Kritizirali so samovoljo trgovskih organizacij ob
gradnji novih trgovinskih kapacitet. Trgovska podjetja gradijo nove
lokale le v centru mesta, niso pa pripravljena investirati v nove,
čeprav velike soseske, kot so Štepanjsko naselje, Nove Jarše, Zalog
idr. Namesto dragih luksuznih trgovinskih lokalov si potrošniki
želijo skromnejših in funkcionalnejših lokalov, ki bodo zlasti bliže
njihovim bivališčem. V bodoče bodo potrošniki o gradnji trgovin
zahtevali tudi upoštevanje teh zahtev.

Delegati so ugotovili, da zelo malo vedo o delu inšpekcijskih
služb. Zeleli bi, da jih inšpektorji prek svetov potrošnikov večkrat
obveščajo o svojem delu, jih opozarjajo na nove predpise in
nepravilnosti, ki se dogajajo na tržišču. Nadalje so zahtevali, da
inšpekcijske službe in drugi upravni organi v nekaterih primerih
hitreje ukrepajo, predstavniki inšpekcijskih služb pa so prav tako
izrazili' željo in potrebo spo organiziranem sodelovanju s potroš-
niki. Kot prvo konkretno obliko sodelovanja so delegati posredo-
vali pisno informacijo o sanitetnih predpisih, ki ščitijo potrošnika
na področju preskrbe z živili, informacijo o zaščiti potrošnikov po
zakonih o tržni inšpekciji in navedli nekatere najpogostejše pre-
krške pri prodaji mesa in mesnih izdelkov. Prepričani smo, da bo v
bodoče takega sodelovanja inšpekcijskih služb še več, s tem pabo
pogojena tudi učinkovitost svetov in konference potrošnikov.

Potem ko so govorili o problemu gradnje nove tržnice v Mostah,
delovnem času trgovin, problemu izvajanja družbenega dogovora o
poslovnih in etičnih normah, pravicah, obveznostih in sodelovanju
potrošnikov in ,,izvajalcev", so sprejeli program dela konference.

Naj posebej opozorimo na sklep o informiranju občanov o dehi
svetov in konference potrošnikov. Dogovorili so se namreč, da bo v
Naši skupnosti uvedena posebna ,,Tribuna potrošnikov", ki bo
tekoče obveščala delovne ljudi in občane o problemih preskrbe,
uspehih in tezavah potrošnikov in izvajalcev.

Ob koncu še kratka ocena konference.
Konferenca je nedvomno uspela, potrdila je nujnost povezovanja

potrošnikov in izvajalcev ne le na področju trgovine, ampak tudi v
prometu, zdravstvu itd. Pohvalno je, da so se konference udeležili
predstavniki inšpekcijskih služb, strokovnih odborov sindikatov in
nekaterih delovnih organizacij.

Kritično pripombo pa moramo dati krajevnim skupnostim in
njihovim svetom potrošnikov Besnica, Dolsko, Klopce, Moste,
Štepanjsko naselje, Vevče, Lipoglav in Smartno.ker nakonferenci
ni bHo njihovih delegatov. Ali to pomeni, da je tam s preskrbo vse v
redu? Prepričani smo, da ne!
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